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Bc. Lucia Langová vyštudovala SZŠ v Prešove, odbor ošetrovateľstvo. Po skončení štúdia začala pracovať v
centre sociálnych služieb VITA VITALIS na pozícii zdravotnej a neskôr staničnej sestry. Počas tohto obdobia
sa rozhodla rozšíriť si svoje vedomosti štúdiom na fakulte zdravotníckych odborov Prešovskej univerzity v
odbore ošetrovateľstvo, ktoré úspešne ukončila bakalárskou skúškou v roku 2007. Po 15 rokoch práce v
DSS sa rozhodla pre novú životnú výzvu a zmenu pôsobiska. Novým pracoviskom sa pre ňu stalo súkromné
zdravotnícke zariadenie MEDIKARD s. r. o. zamerané na prevenciu, diagnostiku a liečbu, kde pôsobí na
pozícii vrchnej sestry až dodnes.

 

 

Pani Langová, čo vás priviedlo k štúdiu na zdravotnej škole a k práci zdravotnej sestry? Bol to
odjakživa váš sen, alebo vás inšpiroval nejaký vzor?

Ak mám pravdu povedať, mojím snom bolo odmalička stať sa učiteľkou alebo vychovávateľkou v materskej
škole. Až po čase sa vykryštalizovala moja túžba vybrať si povolanie a stať sa zdravotnou sestrou. Moje
rozhodnutie v tej dobe veľmi ovplyvnila vážna choroba v rodine a častý pobyt v nemocnici, kde som denne
sledovala obetavú prácu zdravotných sestier.

 

Od vašich pacientov sme sa dozvedeli, že sa vždy snažíte vítať ich s úsmevom, venujte im čas,
veľa sa s nimi zhovárate, radíte im a taktiež ich povzbudzujete. V čom spočíva tajomstvo vašej
trpezlivosti, láskavosti a energie?

Svoju prácu beriem ako svoje poslanie. Pri práci sa stretávam s rôznymi pacientmi, ktorí sa mi často
zdôveria so svojimi trápeniami a starosťami. Nie vždy je to ideálne, ale vždy sa ich podľa možností snažím
vypočuť, poradiť a ťažko chorým pacientom vliať trošku nádeje, že môže byť lepšie a verím, že môj
optimistický prístup k životu napomáha v ich liečbe. Keďže som niekoľko rokov pracovala s
hendikepovanými pacientmi a starala sa o nich, pričom zariadenie, v ktorom sa nachádzali, bolo ich
domovom, prežívala som s nimi všetky ich radosti aj starosti. Táto práca si vyžadovala empatický prístup.
Napriek namáhavej fyzickej a psychickej práci ma to napĺňalo energiou a naučilo, že len úprimným
prístupom k pacientom môžem docieliť vzájomnú spokojnosť.

 

Do kardiologickej ambulancie prichádzajú pacienti po infarkte myokardu či po ischemickej



cievnej mozgovej príhode. Zmení im táto udalosť pohľad na život? Zaujímajú sa, čo môžu
urobiť, aby sa chránili pred ďalšou príhodou? Sú motivovaní urobiť zmeny vo svojej
životospráve, prestať fajčiť a začať žiť zdravšie? Zaujímajú sa o svoju hladinu cholesterolu?

Pre pacientov máme v našej ambulancii pripravené informačné materiály, aby sme zabezpečili, že dostanú
aktuálne, relevantné a im zrozumiteľné informácie, ako postupovať v ich ďalšom živote. Väčšinou sa v
krátkom čase po tejto udalosti snažia rýchlo vyrovnať s touto situáciou a urobiť aj kroky k zmene
životosprávy a životného štýlu. Nájdu sa však aj takí pacienti, ktorí od svojich zlozvykov, bohužiaľ,
neupustia.

 

Chcú poznať svoju hladinu cholesterolu?

Áno, je to jedna z najčastejších otázok pacientov pri prezentovaní výsledkov odberov lekárom. V prípade
dobrých alebo zlepšených výsledkov pozorujem na pacientoch, že ich táto informácia potešila a naopak, v
prípade zhoršených laboratórnych parametrov sa výsledkov hladiny cholesterolu aktívne dožadujú.

 

Aký je podľa vás podiel stresu, alebo životného štýlu na vývoji kardiovaskulárnych ochorení?

Hlavne dlhodobý stres je významným nepriamym faktorom, ktorý vplýva na vznik kardiovaskulárnych
ochorení, ale aj životospráva, vysoký krvný tlak, málo pohybu, genetika a fajčenie. Jeho podiel na vzniku
kardiovaskulárnych príhod je veľmi podstatný. Medzi najčastejšie individuálne vnímané stresové faktory
patrí aj sociálna izolácia, dlhodobé problémy v rodine, vo vzťahoch v práci a diskriminácia. Dnešná doba je
veľmi hektická a ľudia sa nemajú čas stretnúť a na chvíľu vypnúť od pracovných povinností. To je podľa
mňa dôvod nárastu vzniku kardiovaskulárnych príhod.

 

Prezraďte nám na záver niečo zo svojej životnej filozofie – čo vás napĺňa šťastím, ako
relaxujete a kde si dobíjate baterky?

Mojou životnou filozofiou je žiť život každý deň naplno a podľa svojich predstáv. Šťastím ma napĺňa moja
každodenná práca s ľuďmi, ktorá ma baví. Rada relaxujem v prírode, prácou v záhrade a pri čítaní dobrej
knihy.

 

 

 

Ďakujeme vám za rozhovor
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